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2024-03-21 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 26 mars 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 
  

 Martin Westmont (SD) anmäler en skrivelse om 
möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter. Stadsdelsnämnden beslutar att skrivelsen går 
in som § 37 på föredragningslistan. 

  
 Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om 

neddragning i busstrafik. Stadsdelsnämnden beslutar att 
skrivelsen går in som § 38 på föredragningslistan. 

  
 Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om 

sprutbytescentral på Södermalm. Stadsdelsnämnden beslutar 
att skrivelsen går in som § 39 på föredragningslistan. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 

Sida 6 (63)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 

Sida 7 (63)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 11 
Allmänhetens frågestund  
  
Vårdnadshavare till barn i förskolan Egalia närvarade för att prata 
om stängningen av förskolan. En medborgare pratade om sitt 
medborgarförslag om utveckling av Ringvägen vid Zinkensdamm. 
En medborgare pratade om aktiviteter i Hammarby sjöstad för barn 
i åldrarna mellan 7-12 år. 
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§ 12 
Inkomna medborgarförslag februari 2024  
SÖD 2024/18 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om att upprätta en visitationszon runt 

Sveriges riksdag, SÖD 2024/81, överlämnas till 
Polismyndigheten. 

2. Medborgarförslag om att anlägga ett torg vid Zinkensdamm, 
SÖD 2024/167, överlämnas till trafiknämnden. 

3. Medborgarförslag om fler lekplatser i Hammarby sjöstad, 
SÖD 2024/170, överlämnas till förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag om att stadsdelsförvaltningen ska inrätta 
ett cykelkök, SÖD 2024/237, överlämnas till trafiknämnden. 

5. Medborgarförslag om att öppna Mariahissen för allmänheten 
igen, SÖD 2024/249, överlämnas till Stadsholmen. 

6. Medborgarförslag om förbättrad boendemiljö kring 
Folkungagatan, SÖD 2024/255, överlämnas till 
trafiknämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Under februari har sex medborgarförslag lämnats in till Södermalms 
stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska beredas av 
förvaltningen eller hanteras på annat sätt utifrån förslag från 
förvaltningen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett 
särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det särskilda uttalande från 
Centerpartiet och Liberalerna 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/18-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
februari 2024 

 SÖD 2024/18-1.3 SÖD 2024-81 
 SÖD 2024/18-1.1 SÖD 2024-249 
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 SÖD 2024/18-1.4 SÖD 2024-167 
 SÖD 2024/18-1.5 SÖD 2024-170 
 SÖD 2024/18-1.6 SÖD 2024-237 
 SÖD 2024/18-1.2 SÖD 2024-255 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
240321 

Ärende 12  
Inkomna medborgarförslag  

 
 

Lars Rottem Krangnes (C)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 

Särskilt uttalande  

Södermalms stadsdelsnämnd får många medborgarförslag som visar på invånarnas djupa 
lokalkännedom och stora engagemang för vår stadsdel och för just sina kvarter.  

Bland de platser i stadsdelen som oftast väcker engagemang är Ringvägen norr om 
Hornsgatan vid Zinkensdamm. Precis som förslagsställaren till ”Stockholms nya torg vid 
Ringvägen nr. 1–15” (dnr. SÖD 2024/167) skriver ”lämpar [platsen] sig väl för att skapa ett 
nytt stadsrum för stockholmarna. Här finns ca. 5 500 kvm (inkl. trottoarer) som kan bli en 
plats för att mötas, handla eller slå sig ned. I kringområdet finns ett aktivt lokalt näringsliv, 
knutpunkter och handel.”  

Denna del av Ringvägen gjordes en gång i tiden oproportionerligt bred, faktiskt sexfilig, då 
den enligt Lindhagenplanen var tänkt att fortsätta som en genomfartsled till Söder 
Mälarstrand. Så blev det lyckligtvis inte, och nu svänger de flesta bilar som kommer längs 
Ringvägen västerut till Hornsgatan istället för att åka vidare upp mot Lundagatan.  

Sommaren 2022 inkom ett medborgarförslag till Södermalms stadsdelsnämnd om att skapa 
Zinkens stadsskog på denna plats. Förslaget innebär att denna motorvägsstump i 
kvartersmiljö förses med en mikroskog, paviljonger för odling och umgänge samt utrymme 
för serveringar och torghandel – vilket fortfarande lämnar plats för fordonstrafik som i maklig 
takt kan nå Lundagatan.  

En blocköverskridande majoritet i Södermalms stadsdelsnämnd välkommande 
medborgarförslaget och överförde det i oktober 2022 till trafiknämnden för vidare hantering. 
Förvaltningen fick på Centerpartiets, Liberalernas och Kristdemokraternas initiativ i uppdrag 
att följa upp Trafiknämnden och Trafikkontorets arbete med ärendet och återrapportera till 
Södermalms stadsdelsnämnd på lämpligt sätt. Tyvärr har inte den nuvarande majoriteten i 
stadshuset visat synligt intresse för förslaget. I 2023 föreslog Centerpartiet att tillfälligt 
anlägga en ny sommarplats här men majoriteten har inte plockat upp förslaget.  

Vi vill uppmana majoriteten både i Södermalms stadsdelsnämnd och i stadshuset att aktivt 
följa upp både det tidigare och det närvarande medborgarförslaget, aktivt överväga att anlägga 
en tillfällig sommarplats redan i år och skyndsamt utreda de olika delarna av förslaget om 
Zinkens stadsskog.  
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§ 13 
Medborgarförslag om att anlägga en lekpark med 
pumptrack-bana på Långholmen  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/1018 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en lekpark med pumptrack-bana på Långholmen. 
 
Västerbron ska renoveras i etapper där den första etappen är 
planerad att genomföras åren 2025-2026 och etapp två är planerad 
att påbörjas år 2029 eller 2030 med en entreprenadtid på fyra till 
fem år. 
 
Stadsdelsförvaltningen är positiv till medborgarförslaget då en 
pumptrack-bana kan medföra flera positiva effekter för barn. 
Förvaltningen kan samtidigt konstatera att platsen under Västerbron 
för många år framöver inte kommer att gå att använda för en sådan 
bana. Oavsett om Västerbron hade renoverats eller inte, anser 
förvaltningen att det finns mer lämpliga platser inom 
stadsdelsområdet för en pumptrack-bana. Förvaltningen tar därför 
med sig medborgarförslaget till sin idébank, för att ha i åtanke inför 
kommande parkupprustningar. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1018-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1018 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/1018-6 SÖD 2023-1018 Bortredigerat 
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§ 14 
Medborgarförslag om bättre belysning för ökad trygghet i 
Södermalms parklekar  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/1183 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår bättre belysning för ökad trygghet i Södermalms parklekar. 
Förslagsställaren menar att hens och andras barn även under den 
mörka årstiden ska kunna leka ute efter det att förskolan och skolan 
stängt varför belysningen i bland annat Skånegläntan, 
Bryggartäppan och i Stora Blecktornsparken behöver förbättras. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att göra ovan nämnda parklekar samt lekplats tryggare och mer 
attraktiva att visats i under den mörka årstiden. 
 
Belysningen vid de platser som tas upp i medborgarförslaget 
ansvaras av trafiknämnden. Förutom Bryggartäppan har parklekarna 
i Skånegläntan och Stora Blecktornsparken de senaste åren erhållit 
förbättrad belysning. Trafikkontoret bedömer att belysningen på 
dessa platser håller god standard då bland annat huvuddelen av 
lekutrustningen är belyst. 
 
Behovet av ny och bättre belysning vid parklekar och lekplatser ses 
över i samband med inkomna synpunkter och felanmälningar via 
”Tyck till”. Översyn av belysningen görs även i samband med 
större parkupprustningsprojekt och i samband med hanteringen av 
medborgarförslag där önskemål och brister kring belysning 
framförs. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1183-6 Tjänsteutlåtande gällande 
medborgarförslag om bättre belysning för ökad trygghet i 
Södermalms parklekar 

 SÖD 2023/1183-7 SÖD 2023-1183_Bortredigerad 
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§ 15 
Boendeplan 2024-2034, SoL och LSS  
nderlag från region innerstaden till Stockholms stads 
stadsövergripande boendeplan 
SÖD 2024/142 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region innerstaden och 
överlämnar det till socialförvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget framgår att socialförvaltningen ska 
samordna arbetet med boendeplanen för bostäder för personer med 
funktionsnedsättning och bearbeta stadsdelsnämndernas/regionernas 
förslag samt föreslå beslut om åtgärder utifrån en sammanvägd 
övergripande bedömning av behov och framtida trender. 
 
Region innerstaden, som består av stadsdelsförvaltningarna 
Kungsholmen, Norra innerstaden och Södermalm, har gjort en 
sammanställning av stadsdelsförvaltningarnas befintliga boenden, 
befintliga individuella avtal och uppskattat behov av boenden år 
2034. Sammanställningen levereras till socialförvaltningen som 
bidrag till stadens övergripande boendeplan. 
 
Regionen bedömer ett fortsatt behov av lägenheter inom samtliga 
kategorier. Regionen ser likt förra årets kartläggning ett fortsatt 
behov av lägenheter inom kategori A respektive kategori B 
(ytkrävande respektive friliggande gruppbostad LSS). Regionen vill 
också lyfta de allt större behoven av lämpliga boendeformer för 
personer med omfattande stöd- och omvårdnadsbehov inom den 
socialpsykiatriska målgruppen. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fastställer underlaget 
och överlämnar det till socialförvaltningen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Särskilt uttalande 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) 
och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
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Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/142-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/142 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/142-1.1 Bilaga 1 Boendeplan innerstaden 2024-
2034 

 SÖD 2024/142-1.2 Bilaga 2 Excelformulär 
 SÖD 2024/142-1.3 Bilaga 3 Vägledning för framtagande av 

boendeplanen 
 SÖD 2024/142-1.4 Bilaga 4 Befolkningsprognos 2023-2045 
 SÖD 2024/142-1.5 Bilaga 5 Swecos prognos 2023  
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Södermalm 

2024-03-21 
Ärende 24 

Boendeplan 2024–2034, SoL och LSS 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm MP 
 

 

Särskilt uttalande 
Förvaltningen konstaterar i sitt svar att den ”…fortsatt aktivt att bevaka pågående projekt 
av boenden inom stadsdelen för att säkerställa tillgången till bostäder med särskild 
service enligt LSS.”. Det är ett ställningstagande som är både bra och tydligt.  
 
I boendeplanen för perioden 2024–2034 bedömer region innerstaden att behovet av 
särskilt boende för personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL är större än 
vad de projekt som i dagsläget planeras kan tillgodose. Så har det varit en längre tid.   
 
Därför är det viktigt att vi som förtroendevalda tar vårt fulla ansvar. LSS är en 
rättighetslag som ska tillförsäkra personer med omfattande funktionshinder en god 
service och ett gott stöd. Det ställer särskilda krav på oss att få fram tillräckligt med 
bostäder.  
 
Vi är en tätbebyggd, centralt belägen och attraktiv stadsdel. Det gör att vi kan ta ett större 
ansvar för byggandet. Vi kan ta ett större ansvar för såväl byggande som användandet av 
befintliga byggnader. Vi måste tydligt ta ställning för de boendeprojekt som ligger i olika 
faser av planering men vi måste också se över alla möjligheter att få in boenden i 
samband med framtida byggprojekt i stadsdelen. Det gäller såväl ny- som ombyggnation.   
 
Vi är i grunden positiva till att socialförvaltningen tagit över beställaransvaret samtidigt 
som stadsdelsförvaltningarna fortsätter att ansvara för driften på de framtida grupp-och 
servicebostäder. Det kan förhoppningsvis leda till att stadsdelens beslut från 2021 inte 
upprepas. Då valde stadsdelen att tacka nej till ett planerat gruppboende i Persikan. 
Optionen utnyttjades inte eftersom det skulle bli för dyrt. På kort sikt, och jämfört med 
befintliga boenden, så var det sant. Samtidigt är de placeringar som vi redan idag tvingas 
till utanför valfrihetssystemet långt mycket dyrare.  
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§ 16 
Ansgarieparken  - godkännande av program och 
genomförande  
SÖD 2023/830 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till utformning 
och genomförande av upprustningen av Ansgarieparken. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under 2023 har ett förslag till upprustning av Ansgarieparken tagits 
fram och två medborgardialoger har genomförts. Under 2024 
planeras bygghandlingar tas fram. Upprustningen planeras att starta 
2025 och färdigställas 2026. 
 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens förslag till utformning och genomförande av 
upprustningen av Ansgarieparken. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/830-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/830 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/830-2 Bilaga 1, SÖD 2023_830 
 SÖD 2023/830-3 Bilaga 4, SÖD 2023_830 
 SÖD 2023/830-4 Bilaga 2, SÖD 2023_830 
 SÖD 2023/830-5 Bilaga 3, SÖD 2023_830 
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§ 18 
Förordnande av ledamöter att fatta beslut enligt lag om 
placering av barn i skyddat boende  
SÖD 2024/280 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd förordnar vid sidan om nämndens 
ordförande, Britten Lagerkvist Tranströmer (S), tillika ordförande i 
sociala delegationen, samt stadsdelsnämndens 1:e vice ordförande 
Lars Rottem Krangnes (C): 
  

 Omedelbar insats i form av skyddat boende enligt 4 kap. 1 § 
lag (2024:79) om placering av barn i skyddat boende. 

 Var barnet ska placeras och hur insatsen skyddat boende i 
övrigt ska genomföras enligt 5 kap. 1 § lag om placering av 
barn i skyddat boende. 

  
2. Nämnden uppdrar enligt 6 kap. 39 § kommunallagen vid sidan 
om nämndens ordförande, Britten Lagerkvist Tranströmer (S), 
tillika ordförande i sociala delegationen, samt stadsdelsnämndens 
1:e vice ordförande Lars Rottem Krangnes (C) rätten att fatta beslut 
om att på nämndens vägnar, i ärenden som är så brådskande att 
nämndens avgörande inte kan avvaktas, besluta om hemlighållande 
av vistelseort samt umgängesbegränsning/umgängesförbud enligt 5 
kap. 4 § lag om placering av barn i skyddat boende samt 
upphävande av beslut enligt samma lagrum. 
3. Beslutet gäller från 1 april 2024 till 31 december 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I lagen om placering av barn i skyddat boende som träder i kraft 1 
april 2024 så innebär det att vissa beslut ibland är så brådskande att 
beslut av nämnden eller sociala delegationen inte kan avvaktas. 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser särskilda ledamöter att 
kunna fatta dessa beslut, så att kravet på skyndsamhet inte eftersätts. 
Förvaltningen föreslår även att nämnden delegerar beslut om 
hemlighållande av vistelseort samt umgängesbegränsning/ 
ungängesförbud till särskilda ledamöter. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
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2024-03-21 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/280-1 (Godkänd - R 1) Förordnande av ledamöter 

att fatta beslut enligt lag om placering av barn i skyddat 
boende 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 19 
Skrivelse från (M) och (KD) om förskolan Norrskenet  
Svar på skrivelse från Mikael Igelström m.fl.(M) och Erik Ehrs 
(KD) 
SÖD 2023/1245 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd gav den 11 november 2023 
förvaltningen i uppdrag att bereda en skrivelse från Mikael 
Igelström m.fl. (M) och Erik Ehrs (KD). 
 
I skrivelsen lyfter skribenterna att Södermalms stadsdelsförvaltning 
under hösten öppnat den första förskolan med inriktning mot 
samisk- och tornedalsk kultur i Stockholm. I en artikel i Dagens 
nyheter har det framkommit att förskolan står tom utan barn sedan 
öppningen och att förhoppningen är att fler barn tillkommer. 
 
Med anledning av artikeln önskar skribenterna svar på ett antal 
frågor. Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Särskilt uttalande 
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det särskilda uttalandet från 
Moderaterna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1245-2 (Godkänd - R 1) Svar på Skrivelse om 
förskolan Norrskenet  

 SÖD 2023/1245-1 Skrivelse från (M) och (KD) om 
förskolan Norrskenet 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
240321 

Ärende 19 
Svar på skrivelse från (M) och (KD)  

om förskolan Norrskenet 
 

Jonas Nilsson m. fl. (M)  
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
 

Särskilt uttalande 
 
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för det utförliga svaret på vår skrivelse om förskolan 
Norrskenet. Det är en unik förskola i sitt första slag som öppnats upp på Södermalm för 
samiska och meänkieli under förra året. Precis som förvaltningen skriver så har officiella 
minoritetsspråk ett grundskydd som bland annat innebär ett särskilt ansvar för att främja och 
skydda dessa minoriteters språk och kultur. Barns utveckling av kulturell identitet och 
användning av det egna minoritetsspråket ska särskilt främjas. 
 
Vi blev oroade när vi läste tidningsartikeln i Dagens Nyheter att det inte fanns barn som 
börjat på skolan ännu och därför ville vi ställa våra frågor för att få mer fakta på bordet. Att 
starta verksamheter för med sig osäkerheter och det kan ta tid innan information om 
möjligheten nått de tilltänkta. Det är positivt att det nu börjar gå barn på förskolan och vi 
hoppas att det kommer att börja fler så förskolan kan fyllas med det antal som är tänkt.  
 
Verksamheten bygger till stor del på statsbidrag för minoriteter så det blir en mindre 
utgiftspost för förvaltningen i jämförelse med en “vanlig” förskola. Vi hoppas på att nämnden 
får fortsatt löpande information kring förskolan Norrskenet och dess utveckling av 
verksamheten.  

Sida 26 (63)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 20 
Skrivelse från (M) om ökad tillgänglighet till 
socialtjänsten hos en ideell organisation  
Svar på skrivelse från Mikael Igelström (M) 
SÖD 2023/1246 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse angående ökad tillgänglighet till socialtjänsten hos en 
ideell organisation från Mikael Igelström (M). Skribenten vill ge 
Södermalms stadsdelsförvaltning i uppdrag att se över alternativt 
utreda möjligheten för socialtjänsten att under en prövotid förflytta 
delar av sitt arbete en gång i veckan till en ideell organisation på 
Södermalm. 
 
Förvaltningen anser att skribenten lyfter en relevant fråga. 
Inriktning i den nya socialtjänstlagen som föreslås träda i kraft den 
1 juli 2025 är att socialtjänstens tillgänglighet ska öka liksom 
möjlighet att ta del av tidiga insatser utan biståndsprövning. Att 
flytta delar av arbetet skulle öka tillgängligheten men är inte 
oproblematiskt. Förvaltningen föreslår att skribentens förslag om att 
förflytta delar av socialtjänstens arbete till ideell organisation ska 
utredas vidare i samband med förvaltningens övriga 
omställningsarbete inför nya socialtjänstlagen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1246-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1246 
Skrivelse angående socialtjänst ideell organisation 

 SÖD 2023/1246-1 Skrivelse från (M) Socialtja¨nst ideell 
organisation 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 21 
Månadsrapport februari 2024  
SÖD 2024/212 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för februari 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per februari med helårsprognos visar på ett 
överskott om 19,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i januari 7,46 procent vilket är 
en minskning från förra månaden. 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 9,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans. 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt förväntas öka under året. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/212-1 SÖD 2024/212 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2024/212-5 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2023 
 SÖD 2024/212-2 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
 SÖD 2024/212-3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/212-4 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 22 
Remiss av Stockholms stads program för idrott, motion 
och friluftsliv 2024–2028, KS 2023/1303  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen KS 2023/1303 
SÖD 2024/56 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024–
2028 beslutades av fritidsnämnden hösten 2023. Programmet har nu 
inkommit till stadsdelsnämnden på remiss för ett yttrande. 
 
Programmet presenterar en vision om ett Stockholm där alla kan 
och vill vara fysiskt aktiva, samt innehåller strategier för att 
förbättra folkhälsan genom ökad fysisk aktivitet och minska 
ojämlikheter i hälsa. Det betonar vikten av fysisk aktivitet som en 
folkhälsofaktor och identifierar prioriterade grupper för särskilda 
insatser. Programmet lyfter bland annat fram föreningsliv, tillgång 
till anläggningar och naturområden, och hur olika evenemang kan 
inspirera till ökad aktivitet. Det fokuserar på att främja en aktiv 
skola, organisera motion och idrott för alla, samt utveckla 
anläggningar och ytor som främjar rörelse. Programmet 
understryker även vikten av samverkan, uppföljning och ansvar för 
att uppnå dessa mål. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till program för idrott, 
motion och friluftsliv som fokuserar på att minska de ojämlikheter 
som råder i förhållande till tillgång och möjligheter till rörelse. 
Detta ligger i linje med förvaltningens arbete med att uppnå Agenda 
2030. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) 
och Magnus Palm (MP) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom förslaget till beslut från 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/56-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/56 Svar på 
Remiss av Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024-2028, KS 2023/1303 

 SÖD 2024/56-1.2 Program för idrott motion och friluftsliv - 
rotelns ändringsförslag inför remittering 

 SÖD 2024/56-1.1 Bilaga - Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
240321  

 
Ärende 22 

 
Dnr. SÖD 2024/56  

 
Stockholm stads program för idrott, 

motion och friluftsliv 2024–2028 
 

Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 

Anne-Lie Elfvén (L) 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
 
 

Förslag till beslut:  
 

1. Att avstyrka förslaget till program för idrott, motion och friluftsliv 2024–2028  
 

2. Att därutöver anföra:  
 
Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna anser att Stockholms stads 
program för idrott, motion och friluftsliv 2024–2028 har för många brister i både 
framtagandet av programmet samt i programmets innehåll.  
 
Vi föreslår därför att stadsdelsnämnden avstyrker förslaget och rekommenderar 
idrottsförvaltningen att återkomma med ett mer genomarbetat program i samverkan med 
idrottsrörelsen med tydliga tillvägagångssätt för att mäta och följa upp de utsatta målen. De 
huvudsakliga förändringarna vi önskar se i sak redovisas nedan.   

Vänsterstyret i stadshuset har hanterat processen kring framtagandet av programmet på ett 
undermåligt sätt. Ingen förankring skedde med oppositionen innan programmet togs fram, 
men man förväntades utan vidare godkänna programmet i nämnden. Det finns vissa centrala 
delar som helt saknas i föreliggande förslag till program. Jämfört med när det tidigare 
programmet togs fram så har även inhämtandet av synpunkter från relevanta aktörer, såväl 
interna som externa, varit bristfälligt.  

Programmet ska givetvis hålla sig på en övergripande nivå som styrdokument, likväl finns det 
väldigt många exempel där begrepp som ”strategi”, ”insatser”, ”tillräcklig utsträckning”, 
”samverkan” och ”skapa möjligheter” nämns utan ett enda ord om vad detta egentligen 
innebär. Det vore önskvärt med någon form av vidare konkretisering. Det läggs också fram 
vissa påstående som sanningar utan vare sig källhänvisning eller belagd statistik. Det borde 
åtgärdas.  
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Ett program som utgår och ger direktiv till idrotten och friluftslivet i Stockholm måste tas 
fram tillsammans med stockholmsidrotten och dess aktörer inom friluftslivet. Det är våra 
förbund och föreningar som kan sin verksamhet bäst och vet vilka de största utmaningarna är. 
Under den grönblå majoriteten var det här en av våra viktigaste prioriteringar att idrotten i 
Stockholm ska vara med och styra våra inriktningar och mål. Precis som vi gjorde vid 
framtagandet av Strategi för idrottsanläggningar 2022–2026. I arbetet med närvarande 
program har man haft ett alldeles för bristfälligt samarbete och dialog med stadens 
idrottsaktörer. 
 
Den absolut största utmaningen för idrotten och stockholmarnas möjlighet till rörelse och 
motion är bristen på idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på sin 
favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att ta emot fler medlemmar på grund 
av bristen på tider. Anläggningsbristen är en av idrottens största utmaningar, men vi 
konstaterar att förslaget till program helt saknar en beskrivning av anläggningsbehovet och 
samarbete med externa aktörer. Detta trots att staden har ett gällande program för detta – 
Strategi för idrottsanläggningar 2022–2026. Fokusområde 3 - Anläggningar och ytor som 
främjar rörelse behöver därför kompletteras.  
 
Även Fokusområde 1 En aktiv skola borde kompletteras med att alla idrottslokaler vid stadens 
grundskolor ska vara öppna och tillgängliga för idrottsföreningar att nyttja utanför skoltiden. 
Idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Skolfastigheter i Stockholm AB har ett gemensamt 
ansvar för detta.  
 
Programmet saknar en tydlig ansvarsfördelning för uppföljning, tillämpningsanvisningar 
och tydliga indikatorer, vilket gör att programmet i praktiken inte går att följa upp. Med ett 
stort antal berörda nämnder och bolag måste ansvarsfördelningen vara kristallklar för att alla 
ska veta vem som gör och ska göra vad, om insatser faktiskt genomförts och inte minst vilken 
effekt de haft. På den workshop som hölls med idrottsnämnden inför arbetet med detta 
program var detta det viktigaste medskicket och lärdomen från det förra programmet.  

Vi önskar även att åldern på den prioriterade målgruppen ”socialekonomisk status” ändras 
från 13–20 år till 7–20 år. 13 år är alldeles för sent att börja prioritera, inte minst mot 
bakgrund av att allt yngre barn är utsatta för rekryteringsförsök från kriminella gäng. Överallt 
annars talar man om vikten av tidiga insatser, det bör även gälla inom idrotten. Om idrotten 
ska kunna bidra till att hålla våra barn borta från kriminalitet genom ett aktivt idrottsliv så 
måste vi börja tidigare – vilket också ligger inom ramen för förenings- och idrottsrörelsens 
ordinarie verksamhet.  

Insatser och stöd måste utgå ifrån idrottens egenart och egenvärde, inte idrottens mervärde för 
att få den effekt politiken vill uppnå. Idrotten får en olycklig ansvarsroll när det i programmet 
till exempel står att organiserad motion och idrott kan bidra till stadens arbete med att 
förebygga mäns våld mot kvinnor. Barn och unga idrottar och engagerar sig i en förening för 
att de tycker att det är kul, inget annat. Dessa delar i programmet behöver omarbetas i 
grunden så att det tydligt framgår vilka delar av samhället som bär ansvaret för vilka mål och 
uppgifter. 

Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en hållbar och långsiktig verksamhet.  
Ändå föreslås insatser som endast kan genomföras av endast mycket stora föreningar med 
anställd personal eller aktörer specialiserade på bidragsverksamhet. Detta är olyckligt och 
behöver ändras.  
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I programmet använder man andel som nyckeltal istället för antal vid jämställdhetsmätningen 
på våra idrottsplatser. Det viktiga måste vara att antalet tjejer ökar på våra idrottsanläggningar 
och i föreningslivet. Om man utgår från andelen skulle det kunna framställas som positivt från 
en jämställdhetssynpunkt om antalet killar minskade på en idrottsanläggning, eftersom 
andelen tjejer ökar. Vårt mål måste vara att både antalet killar och antalet tjejer ska öka inom 
idrott och friluftsliv. Skrivningarna om jämställdhet är överlag alldeles för otydliga i 
programmet och behöver utvecklas mer för att vara användbara för nämnder och bolag. 
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Södermalm 

 
 

2024-03-21 
Ärende 22 

     Remiss av Stockholms stads 
program för idrott, motion och friluftsliv 

, KS 2023/1303 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm MP 
 

Särskilt uttalande 
 
Parker, naturområden och gröna stråk främjar en aktiv livsstil, vilket ännu tydligare kan 
lyftas in i programmet. Gångstråken längs Södermalms stränder är oerhört välanvända 
alla dagar i veckan av människor i alla åldrar som promenerar, joggar i organiserade 
grupper eller enskilt. De sammanhängande gröna stråken behöver bevaras och utvecklas i 
hela staden för att långsiktigt bygga en stad som uppmuntrar till rörelse. Att vara i naturen 
är även i sig hälsofrämjande.  
 
Vi vill passa på att lyfta två exempel på hur vi skulle kunna utveckla stadsdelsområdets 
sammanlagda grönstruktur. Dels vårt pågående arbete med att undersöka möjligheterna 
att kunna skapa ett promenadstråk långs med vattnet runt hela stadsdelsområdet. Dels 
förslaget om att omvandla utomhusdelen av Eriksdalsbadet till en integrerad del av 
parkområdet nere vid Årstaviken/Eriksdal. I det senare fallet skulle vi kunna skapa ett 
nytt stort parkområde genom att tillgängliggöra mark, som idag är övergiven under nio av 
tolv månader, i ett av Södermalms mest attraktiva rekreationsområden.  
 
Frågan om Eriksdalsbadet är inte okomplicerad. Det skulle kräva massor med 
utredningar, avvägningar och ställningstaganden innan vi vet om det skulle vara möjligt 
eller ens önskvärt att genomföra förslaget. Allt det är en senare fråga. Vad vi vill peka på 
i det här läget är den outnyttjade potentialen som finns för de av oss som vill skapa en 
grönare stad.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

Särskilt uttalande 
2024-03-21 
Ärende 22 

Dnr SÖD 2024/56 
 
 
 
Remiss av Stockholms stads program för idrott, motion och  
friluftsliv 2024–2028 
 
Stockholms stads program för idrott är ett stadsövergripande initiativ med målet att förbättra 
folkhälsan och minska hälsoskillnaderna genom ökad fysisk aktivitet. Från och med detta år 
inkluderas även motion och friluftsliv i programmet. Dessa aktiviteter utgör en betydande del 
av fritidsaktiviteterna för många invånare, och det är därför viktigt att hela staden får tillgång 
till de satsningar som görs. 
 
För att programmet ska få en bred effekt och nå grupper med låg fysisk aktivitetsnivå måste 
information om medborgarnas rättigheter och skyldigheter tydligt kommuniceras ut av staden. 
 
Stockholm har otaliga möjligheter för idrott, motion och friluftsliv, men det finns en brist på 
specialidrottshallar och träningsytor för vissa sporter. Byggprocessen för nya anläggningar tar 
lång tid, så det är viktigt att effektivisera användningen av befintliga anläggningar och hitta 
tillfälliga lösningar där det är möjligt. Dessutom kan utomhusanläggningarnas funktionalitet 
förbättras genom uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa fler målgrupper. 
 
Stadens verksamheter för skolor, öppna förskolor och parklekar spelar en viktig roll för att 
stimulera barn till rörelse och lek. Utformningen och storleken på utomhusmiljöerna är 
avgörande för att uppmuntra till aktivitet. Skolornas ansvar enligt skolplikten innebär en 
möjlighet att påverka barnens inställning till fysisk aktivitet genom både teori och praktiska 
aktiviteter, vilket är grundläggande för god mental hälsa och välmående. 
 
Även om Stockholm erbjuder många möjligheter till idrott finns det även områden där utbudet 
är begränsat. Till exempel är möjligheterna att utöva motorsport nästan obefintliga. Tidigare 
har ljudnivåer och avgasutsläpp varit hinder, men med den elektrifiering som sker inom 
sporten öppnas nya möjligheter. Motorsporten har historiskt sett lockat många unga och 
vuxna, och det är viktigt att staden tar hänsyn till detta och främjar utvecklingen inom området. 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 23 
Remiss av Narkotikautredningen - Vi kan bättre! 
Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i 
fokus (SOU 2023:62)  
Remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/120 
SÖD 2024/112 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Narkotikautredningens slutbetänkande (SOU 2023:62) 
överlämnades till regeringen i oktober 2023. Syftet med 
utredningen har varit att säkerställa att narkotikapolitiken är förenlig 
med kraven på evidensbaserad vård, beprövad erfarenhet och 
skademinimering samt att den anpassas till nutidens och framtidens 
utmaningar. Utredningen innehåller ett antal förslag som bland 
annat rör förebyggande arbete, skadereducering, bättre samverkan 
kring berörda myndigheters insatser och kunskapshöjande insatser. 
 
Förvaltningen är positiv till utredningens slutsatser och förslag om 
att ändra målet för narkotikapolitiken som helhet från ett samhälle 
fritt från narkotika till ett samhälle med minskade skador av 
narkotika. Utredningen har fokuserat på att förbättra hälsan och 
livet för de som använder narkotika och menar att det inte finns ett 
motsatsförhållande mellan en restriktiv narkotikapolitik och ett 
skadereducerande förhållningssätt. Det är viktigt att brukare i behov 
av stöd och/eller insatser erhåller kunskapsbaserad vård som är 
utformad i samråd med den enskilde. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/112-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/112 
Narkotikautredningen - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus 
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 SÖD 2024/112-1.1 Remiss - Narkotikautredningen - Vi kan 
bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i 
fokus 

 SÖD 2024/112-2 Komplettering Narkotikautredningen - Vi 
kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
häl 
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2024-03-21 

Ärende 23 
 
Remiss av Narkotikautredningen 
- Vi kan bättre! 
Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62)  
 
Erik Ehrs (KD)  
 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Kristdemokraterna anser att det är positivt att narkotikapolitiken ses över för att bättre vara 
förenlig med modern forskning, evidensbaserad vård och beprövad erfarenhet för att nå större 
skademinimering. Det är glädjande att se tydliga mål för minskad narkotikadödlighet med ett 
tydligt ansvar för att följa upp genomförandet och utvecklingen. Sverige plågas av höga 
siffror gällande narkotikadödlighet. 1 Det är positivt med en politik som ser denna verklighet, 
vågar tänka nytt, brett och kraftfullt försöker förbättra situationen. Bland förslagets många 
goda idéer är dess ambitiösa batteri av förebyggande och hälsofrämjande åtgärder hos 
myndigheter, kommuner och regioner hoppingivande. Att förtydliga ansvar, minska 
trösklarna för vård, öppna upp för delaktighet hos anhöriga och fokus på att integrera 
forskning är alla välkomna förslag som förhoppningsvis kan vända den tragiska trenden vi 
länge haft i Sverige. Avslutningsvis vill vi fortfarande se ett samhälle fritt från narkotika.  
 
 

 
1 https://www.dagensmedicin.se/specialistomraden/psykiatri/svensk-drogdodlighet-hogst-i-europa/ 2023-03-21 
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§ 24 
Remiss om Heltid som norm, KS 2023/1139  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2023/1139. 
SÖD 2023/1287 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Goda villkor för medarbetarna är en rättvisefråga, men inte bara. 
Goda villkor ger också medarbetarna bättre förutsättningar för att 
utföra ett gott arbete. Schyssta villkor ger en bättre äldreomsorg, för 
de äldre.      
  
Södermalm var den första stadsdelen att klara rätten till heltid[1]. 
För dem som arbetar i egen regi. Vi ser ett några framgångsfaktorer: 

 politiken prioriterade frågan 
 tydliga mål med en kontinuerlig uppföljning 
 ett fungerande samarbete mellan förvaltningen och de 

fackliga företrädarna 
  
Dessutom tror vi på att fira segern. Det här är en framgång för alla 
inblandade. Politik, förvaltning och fackliga företrädare. 
  
Förslaget rör som sagt bara de verksamheter som staden driver i 
egen regi. Det räcker dock inte. Staden måste också ställa högre 
krav på de enskilda utförarna. Vi har återtagit flera vård- och 
omsorgsboenden i egen regi och genomgående har det varit så att 
många av medarbetarna arbetat ofrivillig deltid, för att ta ett konkret 
exempel. Det finns utvecklingspotential i att införliva heltid som 
norm även i upphandlingsunderlag för upphandlad verksamhet. 
Medarbetarnas sämre villkor ska inte vara det som lägger grunden 
för företagens vinst. 
  
Heltid som norm är ett progressivt steg framåt och införlivandet bör 
även fortsättningsvis genomföras i god dialog med fackliga 
företrädare för att i möjligaste mån undvika de potentiella negativa 
aspekter gällande schemaläggning på olika arbetsplatser som lyfts i 
underlaget. 
  
[1] Så lyckades Kommunals team på Södermalm med heltid som 
norm https://www.kommunal.se/nyhet/sa-lyckades-kommunals-
team-pa-sodermalm-med-heltid-som-norm 
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Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret föreslår att inga deltidsanställningar ska 
kunna göras från och med 1 juli 2024. I förslaget ingår att alla 
lediga tjänster som norm ska annonseras som heltidstjänster. Detta 
för att öka takten i att göra heltid till norm. Stadsledningskontoret 
anser att alla verksamheter bör uppmanas att erbjuda 
deltidsanställda heltid, och vid behov av nyrekrytering ska tjänster 
erbjudas dem som idag arbetar deltid. Schemaläggning ska ses över 
och i möjligaste mån ska schemat endast bestå av heltidstjänster. 
Undantag från att anställa på heltid föreslås endast kunna beslutas 
om av förvaltningsdirektör om särskilda skäl föreligger. 
 
Ekonomiska konsekvenser väntas uppkomma på kort sikt då 
förslaget behöver hanteras inom befintlig ram, så länge inte annat 
beslutas. Förvaltningen anser överlag att förslaget om heltid som 
norm är positivt. Det är en del i att skapa goda anställningsvillkor, 
vilket ger förutsättningar för att kunna rekrytera och behålla 
medarbetare. Uppföljning av utfall föreslås ske i verksamheternas 
verksamhetsberättelser för år 2024 och åtgärder presenteras i 
nästkommande års verksamhetsplaner. 
  
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Ordförande Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén 
m.fl. (V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag 
till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de tre förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt det 
gemensamma förslaget från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 
gemensamma förslag till beslut. 
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Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1287-2 (Godkänd - R 2) Remiss av Heltid som 
norm 

 SÖD 2023/1287-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1139 Tjänsteutlåtande 
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Södermalm 

2024-03-21 
Ärende 24 

     Remiss om Heltid som norm, 
KS 2023/1139 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

 

Förslag till beslut 
 
Att bifalla förvaltningens svar med följande tillägg:  
 
Goda villkor för medarbetarna är en rättvisefråga, men inte bara. Goda villkor ger också 
medarbetarna bättre förutsättningar för att utföra ett gott arbete. Schyssta villkor ger en 
bättre äldreomsorg, för de äldre.      
 
Södermalm var den första stadsdelen att klara rätten till heltid1. För dem som arbetar i 
egen regi. Vi ser ett några framgångsfaktorer: 
 

 politiken prioriterade frågan 
 tydliga mål med en kontinuerlig uppföljning 
 ett fungerande samarbete mellan förvaltningen och de fackliga företrädarna  

Dessutom tror vi på att fira segern. Det här är en framgång för alla inblandade. 
Politik, förvaltning och fackliga företrädare.  
 
Förslaget rör som sagt bara de verksamheter som staden driver i egen regi. Det 
räcker dock inte. Staden måste också ställa högre krav på de enskilda utförarna. 
Vi har återtagit flera vård- och omsorgsboenden i egen regi och genomgående har 
det varit så att många av medarbetarna arbetat ofrivillig deltid, för att ta ett 
konkret exempel. Det finns utvecklingspotential i att införliva heltid som norm 
även i upphandlingsunderlag för upphandlad verksamhet. Medarbetarnas sämre 
villkor ska inte vara det som lägger grunden för företagens vinst.  
 
Heltid som norm är ett progressivt steg framåt och införlivandet bör även 
fortsättningsvis genomföras i god dialog med fackliga företrädare för att i 
möjligaste mån undvika de potentiella negativa aspekter gällande schemaläggning 
på olika arbetsplatser som lyfts i underlaget. 
 
 
 

 
11 1 Så lyckades Kommunals team på Södermalm med heltid som norm https://www.kommunal.se/nyhet/sa-lyckades-kommunals-team-pa-
sodermalm-med-heltid-som-norm 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
240321  
 
Ärende 24 
 
Remiss av heltid som norm,  
KS 2023/1139  
 
Dnr SÖD 2023/1287  
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
 
Förslag till beslut 
  
1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
 
2. Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som utannonseras ska som norm vara på heltid 
 
3. Att därutöver anföra följande:  
  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och skicklig personal är avgörande för 
kvalitén i den välfärd och service som erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda 
anställningsvillkor är en viktig del i arbetet med att stärka staden som arbetsgivare och här 
kan heltid som norm spela en betydelsefull roll. En norm kring heltidsanställningar är i stor 
utsträckning positiv men det finns problem att ta hänsyn till i implementeringen av 
förslaget. Vi vill framförallt lyfta att det finns de som vill söka deltidstjänster och som med 
nuvarande förslag riskerar att inte söka utannonserade tjänster.  
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att innebära ekonomiska 
konsekvenser på kort sikt och att detta behöver hanteras inom ram – även kostnader som kan 
uppstå på längre sikt kommer att behöva hanteras inom ram. Givet att personalkostnader utgör 
en stor del av stadens kostnader är det av stor vikt att kostnadsutvecklingen och 
verksamheters dimensionering bevakas noggrant för att undvika svårigheter att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära ett förbud mot deltid framgent, 
vilket initiativärendet antyder. En norm tillåter undantag och stadens personalpolitik måste 
tillåta viss flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande behov men också utifrån 
arbetstagares behov. Det är också viktigt att tjänster som i praktiken utgör deltid inte blir 
artificiella heltidstjänster till följd av politiska beslut. Vi ser en risk i att rekryteringar som 
hade kunnat bidra positivt till en verksamhets kvalitet uteblir om inga deltidsanställningar ska 
kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om heltid ska vara just en norm och vi motsätter oss 
därför ska-krav om att inga deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda datum. 
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Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av medarbetarna 
tillsvidareanställning på heltid. Vi anser att förslaget om att alla tjänster som annonseras ska 
som norm vara heltid utgör politisk detaljstyrning. Det är vår mening att annonser för 
vakanser och lediga tjänster ska utformas verksamhetsnära och ge en rättvisande bild av 
tjänstens karaktär och omfattning. Det finns en risk i att missvisande annonser påverkar 
förtroendet för staden som arbetsgivare och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan 
inte nog understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av detta beslut för 
stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och huruvida heltid som norm faktiskt leder till 
bättre kommunal service och nöjdare medarbetare. 
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§ 25 
Remiss av Motion om att använda Stockholms tunnlar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1236 
SÖD 2023/1305 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Dennis Wedin (M) och Torbjörn Erbe (M) på remiss som handlar 
om användandet av Stockholms vägtunnlar. I ett läge då det enligt 
motionens författare borde vara lättare för biltrafik att ta sig ut ur 
innerstaden och därmed motverka trafikstockningar i 
stadskvarteren, bör befintlig väginfrastruktur under mark användas 
på bästa möjliga sätt. Mot bakgrund av denna beskrivning föreslår 
motionärerna att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 
trafiknämnden att redovisa en konsekvensanalys av hur de 
trafikstängningar som nämns i motionen kommer påverka 
trafiksituationen för biltrafiken i Stockholm. Vidare föreslås att 
trafiknämnden återkommer med en fördjupad utredning om hur man 
kan öppna upp trafiken på Söderledstunneln på bästa sätt och hur de 
tunnlar som finns i innerstaden kan komma trafikanterna bättre till 
del. 
 
Stadsdelsförvaltningen saknar kunskap och kompetens att bedöma 
hur trafiken i ovannämnda tunnlar påverkar och kommer att påverka 
framkomligheten i staden och vilka olika konsekvenser detta ger. 
Förvaltningen har inget att erinra vad gäller att genomföra 
föreslagen konsekvensanalys och fördjupad utredning. 
 
Beträffande utformning av stadens trafiksystem anser förvaltningen 
att det är angeläget att den utvecklas i en riktning så att stadens 
miljö- och klimatmål kan nås samt att stadens 
Framkomlighetsstrategi följs. I Framkomlighetsstrategin anges 
bland annat att framkomligheten för gående, cyklister och 
kollektiva färdmedel ska premieras. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
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Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett eget förslag till beslut (bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt förslaget 
från förvaltningen. 
  

Reservation 
Jonas Nilsson m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt egna förslag till beslut. 

  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom förslaget till beslut från 
Moderaterna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1305-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1305 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/1305-1.1 Motion om att använda Stockholms 
tunnlar 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
20240321 
Ärende 25 

Remiss av Motion om att använda Stockholms 
tunnlar 

 
Jonas Nilsson m. fl. (M)  

 
 
 

Förslag till beslut 
 
Att tillstyrka motionärerna  
 
Att uppdra åt Trafiknämnden att återkomma med en 
fördjupad utredning om hur man kan öppna upp trafiken på 
Söderledstunneln på bästa sätt, och att de tunnlar som finns i 
innerstaden ska komma trafikanterna bättre till del. 
 
 
 
I ett läge då det borde vara lättare för alla trafik och inte minst biltrafik att ta sig ut ur 
innerstaden och därmed motverka trafikstockningar i stadskvarteren, bör befintlig 
väginfrastruktur under mark användas på bästa möjliga sätt. Mot bakgrund av denna 
beskrivning föreslår motionärerna att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 
trafiknämnden att redovisa en konsekvensanalys av hur de trafikstängningar som nämns i 
motionen kommer påverka trafiksituationen för biltrafiken i Stockholm. Trafiknämnden bör 
återkomma med en fördjupad utredning om hur man kan öppna upp trafiken på 
Söderledstunneln på bästa sätt och hur de tunnlar som finns i innerstaden kan komma 
trafikanterna bättre till del. Inte minst med tanke på den stora omgörningen och 
uppgrävningen av Götgatan på söder. Den renoveringen kommer orsaka enorma störningar 
och allt som kan göras för att underlätta mobiliteten måste helt enkelt göras. I ett läge där vi 
kan få undan bilarna snabbare ökas möjligheterna för andra trafikslag och människor som 
går. 
 
I motionen beskrivs att påfart till Söderledstunneln inte är möjlig söderut från Hornsgatan och 
norrut från Medborgarplatsen vilket innebär att biltrafiken istället leds till Gamla stan och 
Södermalm och får dessutom instängningseffekter, bilarna kommer inte ut från stadsdelen.  
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§ 30 
Anmälningsärende - redovisning av föreningsbidrag 2023  
SÖD 2023/1271 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd fördelar årligen föreningsbidrag till 
verksamheter och aktiviteter som kompletterar nämndens 
kärnverksamhet. För år 2023 avsatte nämnden 3 965 500 kronor i 
föreningsbidrag och detta fördelades till 21 föreningar samt till två 
förtroenderåd/anhörigråd. Verksamheterna som fick 
föreningsbidrag har i redovisningarna angett att de har använt sina 
bidrag enligt de ansökningar som har lämnats in till förvaltningen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1271-32 (Godkänd - R 2) SÖD 2023-1271 
Anmälningsärende - redovisning av föreningsbidrag 2023 
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§ 31 
Anmälningsärende - Samråd om ny tunnelbana till Älvsjö, 
KS 2023/1269  
SÖD 2023/1244 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Region Stockholm har remitterat Samråd om ny tunnelbana till 
Älvsjö, samråd järnvägsplan, tillhörande detaljplan och 
tillståndsansökan miljöbalken bland annat till Stockholms stad för 
besvarande. Syftet med samrådet har varit att få in synpunkter om 
den nya tunnelbanelinjens tunnlar, stationer och uppgångar. 
  
Stadsledningskontoret, exploateringskontoret, 
stadsbyggnadskontoret, miljöförvaltningen, trafikkontoret, 
Södermalms stadsdelsförvaltning, Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning, Hägersten-Älvsjös stadsdelsförvaltning, 
Kungsholmens stadsdelsförvaltning, kulturförvaltningen och 
Stockholms stadshus AB har i ett gemensamt tjänsteutlåtande 
lämnat synpunkter på samrådsunderlaget. 
  
I tjänsteutlåtandet anger remissinstanserna att man är positiv till att 
en utbyggnad av tunnelbanan sker i enlighet med 
Sverigeförhandlingens ramavtal 6. 
  
I tjänsteutlåtandet anges att efter att inkomna samrådssynpunkter 
har beaktats planeras det för ytterligare ett samråd under våren 
2024. 
  
Rörande Långholmen, som är den plats som ovan mark påverkas av 
tunnelbanan inom Södermalms stadsdelsområde, menar kontoren i 
tjänsteutlåtandet att det är en stor utmaning att på Långholmen finna 
en lämplig plats för en likriktarstation som tar 150 kvadratmeter i 
anspråk. Staden önskar att Regionen utreder möjligheten att 
förlägga byggnaden under mark för att inte störa natur-, kultur- och 
rekreationsområden för allmänheten. 
Kontoren framför vidare i tjänsteutlåtandet att om likriktarstationen 
placeras innanför muren till det tidigare fängelset på Långholmen 
måste det säkerställas att inga skador uppstår på muren samt att 
byggnaden ej överstiger murens höjd. Kan byggnaden döljas bakom 
muren påverkas inte parkupplevelsen vilket är positivt. 
  
Kontoren framför att det i miljökonsekvensbeskrivningen bör 
framgå att Långholmens fängelsemur har ett skydd i detaljplan och 
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att muren utgör en kulturhistoriskt betydelsefull anläggning i 
miljön. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1244-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1244 
Anmälningsärende 

 SÖD 2023/1244-1.1 Remiss - Samråd om ny tunnelbana till 
Älvsjö 

 SÖD 2023/1244-2 Tjänsteutlåtande, samråd om ny 
tunnelbana till Älvsjö KS 2023/1269 
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§ 32 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmäldes protokoll från Södermalms pensionärsråds möte den 11 
mars 2024. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
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§ 33 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmäldes protokoll från Södermalms förvaltningsgrupps 
sammanträde den 11 mars 2024. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
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§ 34 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  

 Uppdaterade anteringsanvisningar för Södermalms 
stadsdelsförvaltning, SÖD 2024/267 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi, SÖD 2023/1338 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 
SÖD 2023/1337 

 Delegationsbeslut gällande förskolelokaler, SÖD 2024/294 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
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§ 35 
Information från förvaltningen  
  
Stadsdelsdirektören Alexandra Wynn informerade om att nästa 
nämndsammanträde kommer att hållas på Seniorlokus på 
Rosenlundsgatan 44 A. 
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§ 36 
Övriga frågor  
  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 37 
Skrivelse från Sverigedemokraterna Om möjliggörare för 
kriminella nätverk inom kommunens verksamheter  
SÖD 2024/396 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Martin Westmont (SD) anmälde en skrivelse Om möjliggörare för 
kriminella nätverk inom kommunens verksamheter (bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 1547037 Skrivelse (SD) Om möjliggörare för kriminella 
nätverk inom kommunens verksamheter 
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Om möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens verksamheter 
 
Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har nyligen genomfört en studie om möjliggörare inom 
statlig, kommunal och privat sektor. En möjliggörare är någon som missbrukar sin 
anställning eller sitt uppdrag för att hjälpa kriminella nätverk. Genom att granska 148 
ärenden har BRÅ funnit att möjliggörare finns bland annat inom rättsväsendet, kommunala 
förvaltningar, bank- och finansbranschen, fastighetsförmedlingar, säkerhets- och 
bevakningsbranschen samt transportsektorn. 
 
BRÅ fördelar årligen ekonomiskt stöd till kommuner för att främja utvecklingen av 
kunskapsbaserade brottsförebyggande åtgärder. För 2024 har BRÅ beviljat ekonomiskt  
stöd till 97 kommuner och totalt fördelat nära 50 miljoner kronor. Stockholms stad är en av  
de kommuner som har erhållit stöd. 
 
 
Vi vill därför ställa följande frågor: 

1. Hur arbetar förvaltningen för att upptäcka kriminellt möjliggörande hos anställda  
och konsulttjänster inom stadsdelsförvaltningen? 
 

2. Vilka rutiner aktiveras om misstänkt kriminellt möjliggörande upptäcks inom 
stadsdelsförvaltningens verksamheter? 
 

3. Har förvaltningen erhållit eller sökt medel från det årliga ekonomiska stödet för att 
stärka och främja utvecklingen av kunskapsbaserade brottsförebyggande åtgärder 
från BRÅ, som Stockholms stad mottagit 2024 för att förebygga kriminellt 
möjliggörande inom Stockholm stads verksamheter? 

 
 
 
Martin Westmont (SD)  
 
Ulf Wester (SD)  
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§ 38 
Effekter och konsekvenser av Regionens neddragningar 
på bussar och kollektivtrafiken på Södermalm  
SÖD 2024/402 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om 
bussneddragningar (bilaga). Anne-Lie Elfvén (L) anslöt sig till 
skrivelsen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom skrivelsen från Moderaterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 1547665 Skrivelse från Moderaterna om bussneddragningar 
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Södermalms stadsdelsnämnd   
Datum 2024-03-21 

Ärende Övrigt 

Skrivelse angående  
Effekter och konsekvenser av 
Regionens neddragningar på bussar 
och kollektivtrafiken på Södermalm 
 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
 

 
Effekter och konsekvenser av Regionens neddragningar på bussar och kollektivtrafiken 
på Södermalm 
 

Södermalm har fått 2500-3000 nya invånare i kvarteren runt Sofia (över hälften redan inflyttade) och 
vi har 1 240 nya bostäder på östra Södermalm. I dag finn det 3 busslinjer till och från Sofia (buss 2, 66 
och 57) men inte tunnelbana. 

Vänsterstyret i regionens förslag att lägga om 57:ans sträckning, bussens ändhållplats Sofia tas bort 
och istället utgår den från Tullgårdsparken. Det blir en 20 minuterspromenad för alla boende i 
Sofiaområdet som ska med sin buss.  

Samtidigt skär vänsterstyret i regionen ner och minskar turtätheten för busslinje 2 (blå buss) med 
uppemot 20 procent var femte buss hyvlas bort. 

Vi har alltså en situation där antal invånare i Sofia ökar radikalt samtidigt som vänster-politikerna i 
Regionen vill ta bort en busslinje och minska turtätheten på en annan. Det är en ekvation som haltar. 
Det är redan mycket folk på bussarna idag under högtrafik och värre kommer det bli med förslaget. Att 
göra det svårare att snabbt och bekvämt ta sig med kollektiva färdmedel kan inte vara rätt. 

  

Med anledning av detta vill vi fråga stadsdelsförvaltningen: 

1. Har stadsdelsförvaltningen inventerat vilka nedskärningar som regionen gör i kollektivtrafiken 
på Södermalm? 

2. Har stadsdelsförvaltningen inventerat vilka konsekvenser nedskärningar som regionen gör i 
kollektivtrafiken får? 

3. Har stadsdelsförvaltningen varit remissinstans till dessa kollektivnedskärningar? 
4. Om stadsdelsförvaltningen har svarat på regionens remiss om nedskärningarna, vad har man i 

så fall svarat? 
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§ 39 
Skrivelse från Moderaterna om en sprutbytescentral på 
Södermalm  
SÖD 2024/403 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmäler en skrivelse om en 
sprututbytescentral på Södermalm (bilaga). 

  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom skrivelsen från Moderaterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 1547836 Skrivelse från (M) om sprutbytescentral på 
Södermalm 
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Södermalms stadsdelsnämnd   
Datum 2024-03-21 

Ärende Övrigt 

Skrivelse angående  
Sprutbytet koncentreras till 
Södermalm när S:t Görans läggs ner 
 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
 

 
Effekter och konsekvenser av Regionens koncentration av Stockholms sprututbyte på 
Södermalm 
 

Vänsterstyret i Regionen föreslår besluta att sprutbytet vid S:t Görans Sjukhus ska stänga – 
och koncentreras till Södermalm. Ett dåligt beslut som i slutändan drabbar de patienter som 
behöver vård. 
 
Sverige har misslyckats med den repressiva drogpolitiken, och har den högsta 
narkotikadödligheten i Europa. Beroendevården är viktig, och bör utvecklas – inte avvecklas. 
Men all verksamhet är inte lämplig på alla platser. Det måste finnas en risk- och ett 
trygghetsanalys innan potentiellt otrygghetsskapande verksamheter placeras i våra stadsdelar. 
Vi behöver visa en förståelse för de problem som många barnfamiljer i Stockholm som bor 
granne med ett sprutbyte eller en beroendeklinik upplever. Polisen, fastighetsägare, 
förskolepersonal, grannar och till och med oroliga hundägare vittnar om slängda kanyler, blod 
i trappuppgångar, vandalisering och stök som en konsekvens av de tusentals sprutor som delas 
ut. 
 
Regionen har trots vädjande från boende hållit fast vid att sprutbytet ska ligga mitt på 
Södermalm. Granne med förskolor, lekplatser och parker. Och istället för att göra ett rejält 
omtag kring detta och välja en mer lämplig plats, väljer Regionen att flytta all Stockholms 
sprutbytesverksamhet till Södermalm. 
 
En koncentration av Stockholms sprutbyte är inte bra för någon. Det är inte bra för de boende 
som nu riskerar att få ett ännu mer stökigt bostadsområde. Det är inte heller bra för patienter, 
som blir än mer utsatta av kriminella som vill sko sig på deras missbruk. Polisen vittnar om 
öppna drogscener just i området kring sprutbytet. 
 
 

Med anledning av detta vill vi fråga stadsdelsförvaltningen: 

1. Har stadsdelsförvaltningen tillfrågats av Regionen och fått ge sin syn på att hela Stockholms 
sprututbyte ska koncentreras till Södermalm? 

2. Vad har eller tänker stadsdelsförvaltningen yttra sig med anledning av att all sprututbyte i 
Stockholm ska koncentreras till Södermalm  
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